
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-8/2012 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 18.9.2012 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Baláš, Čechovská, Dvorský, Janák, Jelen, Kaplan, Kohlíková, 
Panská, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora:, Harbichová, Holický, Jindra, Novotný, Vokoun 
Omluveni: Hojka (z), Horčic (z), Pokorná (z), Velenský (z),Dvořák (s), Severýn (s),  

 
Hosté: (bez titulů): Kovář, Miler, Fořter, Levitová, Vařeková, Česák 
 
 

1. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS Kohlíková): 

Na úvod seznámila předsedkyně AS FTVS Kohlíková s navrženým programem zasedání. 

Hlasování o programu zasedání 18.9.2012: (12-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil Program zasedání 18.9.2012. 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání 12.6.2012. 

Hlasování o zápisu ze zasedání 12.6.2012: (14-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil Zápis ze zasedání 12.6.2012 

 

3. Vystoupení člena vedení UK FTVS 

- Za vedení UK FTVS vystoupil proděkan Kovář. Omluvil nepřítomnost pana děkana 

z důvodu nepřítomnosti na fakultě. 

- Informoval o proběhlé akci „Sportovní léto“, která měla čtyři turnusy a zúčastnilo se 

celkem 140 dětí. Celou akci lze hodnotit jako vydařenou jak z hlediska ohlasů dětí a 

rodičů, tak z hlediska provozního (akce byla mírně zisková). Na příští rok se plánuje 

rozšíření kapacity jak v počtu dětí, tak v počtu zabezpečujícího personálu a instruktorů. 

Uvažuje se o podání nabídky pro ostatní fakulty univerzity, uvažuje se o možnosti 

realizovat podobnou akci v zimním období (během zkouškového období) a na letní období 

rozšířit nabídku spolu s programem ve středisku Trója. 

- V rámci areálu Veleslavín se dokončuje přestavba v sociálních zařízení v blocích B a E. 

V současné chvíli probíhá elektrorevize, poté stavební dozor převezme stavbu. Dodělání 

akce v bloku E je plánováno do začátku semestru. Při stavbě došlo ke zpoždění jako 



následek situace po výběrovém řízení, kdy vítězná firma vypověděla smlouvu těsně před 

zahájením práce a tak následně byla oslovena firma, která se umístila jako druhá pořadí. 

Rekonstrukce Kongresového sálu je pozastavena z důvodu financí. 

- V rámci rozvoje fakulty bylo využito 1 mil. Kč pro přesunutí knihovny a tím pádem 

dojde k redislokaci místností v suterénu hlavní budovy. 

- Připravuje se instalace informačního systému fakulty v rámci kterého bude ve vestibulu 

umístěna nová informační tabule. 

- Probíhá jednání o projektu dostavby sportovního areálu UK FTVS, do jednání vstupuje 

ČSTV a ČOV. 

Diskuze: 

Panská: Okomentovala akci „Sportovní léto“, které se zúčastnilo i 14 dětí z gymnastického 

oddílu. Mimo pochvaly je potřeba vyslovit jednu výtku a to úklid místností, kde se 

realizovala cvičení. Děti cvičily naboso a při cvičení na podlaze docházelo k zašpinění. 

Kovář: Obecně je lokalita Veleslavín silně znečištěna pevnými prachovými částicemi, 

nicméně během letních prázdnin není frekvence úklidu tak vysoká jako během roku. 

Zahálka: Položil dotaz, proč odstoupila vítězná firma po výběrovém řízení. 

Kovář: Výběrové řízení realizovala profesionální firma a vlastních uchazečů bylo 8. 

Vítězná cenová nabídka byla na hranici nákladů a neoficiální zdůvodnění odstoupení byla 

jiná lukrativnější zakázka. 

Kohlíková: Položila dotaz ohledně oslav výročí založení fakulty, které se uskuteční příští 

rok.  

Kovář: Výročí ITVS a FTVS by se mělo skládat z několika akcí. Pořádáni Akademických 

her, slavnostní zasedání Vědecké rady a Akademického senátu, vědecká konference a sraz 

absolventů. Pořádání Akademických her přišlo na podnět Doc. Dvořáka a jedná se o 

spolufinancování této akce ze strany ČOV. Fakulta sama by nemohla uvedenou akci 

financovat, je vždy záležitost univerzit jako celku, nebo dokonce sdružení univerzit daného 

města (jako např. v Brně). Vedení fakulty by nechtělo přislíbit konání her, které by se 

z důvodů financí posléze neuskutečnilo. 

4. Organizační řád (Kovář) 

Proděkan Kovář informovalo probíhajících pracích na Organizačním řádu. Proděkan 

Kovář se spolu s tajemníkem fakulty sešel se zástupci AS k projednání předložené verze 

Organizačního řádu, která bude přijatelná. V období letních dovolených se 

korespondenčně vyměnil dokument , který by měl strukturálně tvořit základ Organizačního 

řádu, kde budou jednotlivá pracoviště vyjmenována. AS podal podněty ke zpracování 



vlastního dokumentu. Po zapracování menších detailů lze hovořit o existující  organizační 

struktuře a chybí dodělat úkoly, činnosti, vztahy, pravomoci a odpovědnosti. Je nutné 

nalézt kompromis, protože pan děkan opakovaně uvedl, že nechce detailní rozpracování 

Organizačního řádu, protože je tento dokument přílohou Statutu a je tím pádem schvalován 

i na půdě univerzitního AS. Na UK byl odeslán Statut UK FTVS bez příloh a je nutné je 

dopracovat. Pan proděkan udělá maximum, aby byly připomínky zapracovány a byl získán 

souhlas vedení fakulty. Existuje šance, aby byl dokument připraven do příštího zasedání 

AS. 

Diskuze. 

Kaplan: V roce 2010 v říjnu byl příslib, že budou připomínky a poznámky 

zapracovány.Další kolo jednání s připomínkami bylo na podzim 2011, kdy opět zazněl 

příslib o zapracování. Ze strany jeho osoby (senátora Kaplana) je zde prosba, aby bylo už 

dosaženo cíle a Organizační řád byl dopracován. 

Kovář: Pan proděkan vysvětlil, že původní návrh byl jako pracovní podklad pro komisi a 

ne jako dokument ke schvalování. Základní otázky uvedeného dokumentu byly, zda mají 

existovat sekce či nikoliv a jak budou zařazeny katedry. Existuje snaha vedení  fakulty s 

členy za AS o sjednocení organizační struktury. Řada kateder předložila návrhy na změnu 

názvu katedry.Pan proděkan připustil, že původní připomínky nebyly zapracovány. 

Zahálka: Upozornil, že zástupci AS v „komisi“ jednají na základě podnětů jednotlivých 

senátorů a proto především zpracovali jednotlivé konkrétní připomínky ve formě 

dokumentu. 

Kohlíková: Uvedla, že se celá věc projednává již velmi dlouho a pokládá otázku, proč se 

nevychází z předchozích připomínek a proč nebyl vzat jako základ původní návrh 

Organizačního řádu a proč nedošlo pouze k jeho zjednodušení vzhledem k Vnitřním 

předpisům. Je nutné, aby Organizační řád byl připraven tak, aby mohlo dojít k interní 

diskuzi. 

Janák: Konstatoval, že pracovníci „komise“ mají jeho důvěru a lze si určitě stanovit 

termíny a celou věc uzavřít. Jako příklad uvedl jiný současný název katedry a název 

v pracovním materiálu. 

Kovář: Pan proděkan uvedl, že změny názvu lze opravit velmi jednoduše. Nicméně 

připomínek k Organizačnímu řádu bylo již tolik a v delším časovém období, že se některé 

z nich mohly i ztratit v záplavě jiných. Pan proděkan slibuje, že se bude snažit maximum 

připomínek zapracovat. 

 



5. Hospodaření fakulty v období leden – červen 2012 

Zprávu o hospodaření přednesl tajemník fakulty ing. Fořter. Za první pololetí byl zisk 

fakulty 9,5 mil. Kč. Toto je oproti roku 2011 o 6,5 mil. méně. Na tomto výsledku se 

podílejí obě části a to jak výnosy, tak náklady. Z hlediska nákladů byly naplánovány a 

realizují se rozsáhlé rekonstrukce prostor, vybavení střediska Stráž, opravy nejsou 

rozložené v celém roce, ale především v 1. pololetí. Z hlediska výnosů došlo k navýšení o 

1 mil. Kč za služby od studentů a režie, v ostatních položkách došlo k poklesu. Došlo ke 

snížení v doplňkové činnosti, ale toto snížení nebylo nijak dramatické (cca o 200 tis. Kč). 

Čerpání rozpočtu z hlediska materiálu, energií a oprav je vyšší než 50% vzhledem 

k časovému čerpání. Ceny energií by měly klesat vzhledem ke změně na jednotného 

dodavatele v rámci celé UK. Mzdy a neinvestiční prostředky na pracovištích nevykazují 

žádné větší odchylky. 

Vomáčko: Materiál s podklady dorazil na adresu předsedy EK v pátek 14.9. odpoledne a 

jeho rozeslání na členy EK došlo pondělí. EK žádá o zasílání podkladových materiálů 

s dostatečným předstihem a na to na paní předsedkyni nebo tajemníka AS, aby mohly být 

materiály poslány všem členům AS FTVS. EK žádá o předložení hospodaření v období 

leden – srpen po jednotlivých měsících, jednotlivých střediscích, a jednotlivých položkách 

(mzdy, služby, materiál, opravy…..). Termín dodání materiálů je do 1.10.2012. Předseda 

EK dále konstatoval, že v hlavní činnosti je propad 6,5 mil. Kč, ale provozní dotace je 

oproti tomu navýšena o 3 mil. Kč. Jsou překročeny limity u středisek děkanátu a knihovny. 

Fořter: Část prostředků na vědu bude přeúčtována a tím se čerpání středisek změní. 

Jelen: Položil dotaz ohledně financování knihovny, která je financována nejen z vědeckých 

peněz, ale i přímo z rozpočtu (větší část je z příspěvku než z vědy). 

Kohlíková: Připomněla, že všechny podkladové materiály pro AS je nezbytné posílat na 

předsedkyni nebo tajemníka. 

6. Věcné břemeno: 

Tajemník fakulty ing. Fořter přednesl žádost o zřízení věcného břemene (viz příloha): 

Společnost ISPD, s.r.o. která zastupuje na základě plné moci Dopravní podnik hl. m. 

Prahy, a.s. žádá univerzitu o uzavření smlouvy o provedení stavby, jejímž předmětem je 

souhlas vlastníka pozemku s rekonstrukcí tramvajové trati ,,RTT Evopská“ SO24 

spočívající ve výměně dráhových kabelů JDCT včetně výměny plechové zpětné dělící 

skříně za skříň plastovou a pokládce SO 25 elektricky polarizované drenáže na pozemku 

parc. Č. 302/6v k.ú. Veleslavín,obec Praha, který je svěřen do správy Fakulty tělesné 

výchovy a sportu.  



Hlasování (14-0-0) 

Usnesení: AS FTVS souhlasí s uzavřením smlouvy o provedení stavby, jejímž předmětem 

je souhlas vlastníka pozemku s rekonstrukcí tramvajové trati ,,RTT Evopská“ SO24 

spočívající ve výměně dráhových kabelů JDCT včetně výměny plechové zpětné dělící 

skříně za skříň plastovou a pokládce SO 25 elektricky polarizované drenáže na pozemku 

parc. Č. 302/6v k.ú. Veleslavín,obec Praha, který je svěřen do správy Fakulty tělesné 

výchovy a sportu. 

Dále tajemník fakulty Fořter přednesl žádost o zřízení věcného břemene (viz příloha): 

Žádost společnosti T-Systems Czech Republic, a.s. o uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 

o zřízení věcného břemene spočívajícího v umístěni zařízení a provozování zařízení 

distribuční soustavy, konkrétně se jedná o umístění telekomunikačního vedení na pozemku 

parc. č. 30216 v k.ú. Veleslavín, obec Praha, který je svěřen do správy Fakulty tělesné 

výchovy a sportu 

Hlasování (14-0-0) 

Usnesení: . AS FTVS souhlasí s uzavřením smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného 

břemene spočívajícího v umístění zařízení a provozování zařízení distribuční soustavy, 

konkrétně se jedná o umístění telekomunikačního vedení na pozemku parc. č. 30216 v k.ú. 

Veleslavín, obec Praha, který je svěřen do správy Fakulty tělesné výchovy a sportu. 

  

7. Vyhlášení voleb do AS FTVS 

Člen Legislativní komise Kaplan informoval o pravidlech vyhlášení voleb dle Volebního a 

jednacího řádu. Termín voleb navrhuje Legislativní komise na listopad 2012. Volby musí 

být vyhlášeny nejméně 40 dní předem a ak je možnost ještě případně reagovat na situaci na 

říjnovém zasedání. Volební komise by měla mít doporučená počet členů 3-5 a členové 

komise nemohou být navrženi jako kandidáti do AS FTVS. Termín voleb je navržen na 

dva dny, a to 20.11 – 21.11.2012 od 10 hod do 14 hod. V pondělí 10.11.2012 musí být 

volební komisí připravena volební komisí připravena kandidátka. Formulář přihlášky bude 

ke stažení na www stránkách fakulty. Volební místnost je navržena H119 pro část 

zaměstnaneckou a foyer vstupní haly fakulty pro část studentskou. 

Na základě souhlasu se členstvím ve volební komisi pro volby do AS FTVS pro funkční 

období 2013 – 2015 bylo odsouhlaseno složení volební komise (viz příloha zápisu). 

Zároveň AS FTVS žádá volební komisi, aby postupovala podle článku 18 Volebního a 

jednacího řádu. Schválení členové volební komise zvolí ze svého středu předsedu, a ten 

bude pozván na následující zasedání AS FTVS, aby sdělil stav příprav voleb.  



Hlasování (14-0-0) 

Usnesení: AS FTVS vyhlašuje volby do AS FTVS (funkční období 2013–2015) na dny  

20.–21. listopadu 2012, vždy od 10 do 14 hodin. 

8. Podmínky Přijímacího řízení pro akademický rok 2013/2014 Univerzita Karlova v 

Praze fakulta tělesné výchovy a sportu (proděkan Miler) 

Pan proděkan informoval o situaci s akreditací „Studijní program: Tělesná výchova a 

sport, Studijní obor: Aplikovaná tělesná výchova a sport osob se specifickými potřebami“ 

a s realizací tohoto oboru. V současnosti v prezenčním studiu studuje v jednotlivých 

ročnících 8 resp. 7 studentů a v kombinované formě 0 resp. 3 studenti. Je pozorován 

klesající zájem studentů o uvedený obor. O celém dokumentu jednala Studijní komise, 

opravila několik méně závažných chyb a zapracovala připomínky senátorky Pokorné. Na 

poslední chvíli se však na pana proděkana obrátili zástupci katedry zajišťující uvedený 

obor (TVL), kteří by rádi uvedené rozhodnutí o vyřazení zmiňovaného oboru ze studia 

ještě přehodnotili. Dvě zástupkyně katedry byly připraveny před AS FTVS  vystoupit s 

vysvětlením. Pan proděkan chápe postup katedry, rád by jim vyšel vstříc, ale rozhodnutí je 

na AS FTVS. 

Zahálka: Upozornil, že z legislativního postupu se musí projednávat materiál tak, jak jej 

vedení fakulty předložilo a jakékoliv změny lze realizovat pouze pomocí pozměňovacího 

návrhu, který může podat člen AS FTVS. 

Vomáčko: Podal pozměňovací návrh, aby uvedený obor byl zpátky zařazen do „Podmínek 

přijímacího řízení“, protože je potřeby upřednostnit sociální aspekt věci před 

ekonomickým pohledem. 

Janák: Konstatoval, že chápe ekonomickou stránku celého problému, ale doufá, že 

zařazení oboru nebude mít na hospodaření fakulty hlubší vliv. 

Miler: Pan proděkan odpověděl, že souhlasí s názorem senátora Vomáčky. Ekonomicky 

zařazení oboru není dobře, ale je potřeba vyslovit ideovou podporu. 

Jelen: Upozornil na ekonomickou stránku věci, zvláště v situaci, kdy obor není naplněn 

studenty. Je to navýšení výdajů (i když společensky nutné) a položil otázku, zda-li má 

vedení fakulty vizi, jak to bude financovat. 

Vomáčko: Připomněl, že centrum běží a předmět funguje, takže je potřeba to podpořit. 

Janák: Vyjádřil podporu uvedenému názoru. 

Zahálka: Položil dotaz na pana proděkana na názor předkladatele, zda-li s pozměňovacím 

návrhem souhlasí.  

Miler: Pan proděkan konstatoval, že již vyslovil podporu názoru senátora Vomáčky že 



rozhodnutí chce ponechat na AS FTVS. 

Zahálka: Upozornil, že změnu v předkládaném dokumentu může udělat předkladatel, nebo 

pozměňovací návrh, se kterým ale musí předkladatel vyslovit souhlas. 

Kohlíková: Položila dotaz, do kdy je uvedený obor akreditován a jaký je plánovaný počet 

studentů 

Miler: Odpověděl, že akreditace je po dobu tří let a počet přijatých studentů je 25, ale 

nastoupilo pouze 11, ale proběhne ještě náhradní termín, takže číslo se ještě bude měnit. 

Hlasování o pozměňovacím návrhu (10-1-4) 

Hlasování o dokumentu (11-1-3) 

Usnesení:  

AS FTV UK přijal dokument „Podmínky Přijímacího řízení pro akademický rok 

2013/2014 Univerzita Karlova v Praze Fakulta tělesné výchovy a sportu“ 

9. Různé: 

Předsedkyně AS FTVS informovala, že náhradníci do Disciplinární komise byli 

odsouhlaseni na zasedání AS v dubnu 2012 a seznam byl řádně odevzdán. 

Senátor Novotný informoval o stavu přípravy hodnocení průběhu výuky studenty, které by 

mělo proběhnout  v listopadu až prosinci 2012. Do příštího zasedání AS by se měla 

studentská část AS dohodnout, zda by potřebovala ke svým aktivitám opětné vyčlenění 

místnosti v areálu FTVS. 

 

 

Zapsal: Zahálka  

 Za AS FTVS 

 předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

 
 
Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 

 Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


